
BRM – III.0012.10.4.2024

Protokół nr 64
z posiedzenia Komisji ds. Rodziny 

VIII kadencji Rady Miasta Lublin w dniu 15 kwietnia 2024 r.

Posiedzenie Komisji odbyło się w Ratuszu, w sali nr 2 i trwało od godz.16.00 do godz. 16:30
W posiedzeniu uczestniczyło 10-u członków Komisji, zgodnie z załączonymi listami

obecności – zał. 1 i 2. Nieobecny był radny Marcin Jakóbczyk.
W posiedzeniu uczestniczyły także osoby zaproszone.

 Posiedzenie prowadziła  Przewodnicząca Komisji Monika Orzechowska,  która po
powitaniu wszystkich radnych i osób zaproszonych,  przedstawiła porządek posiedze-
nia. Komisja przyjęła poniższy porządek, nie wnosząc uwag.

Porządek posiedzenia:

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2024 rok
(druk nr 2128-1).

2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1630/LV/2023 Rady Miasta Lublin z dnia
14 grudnia 2023 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin (druk
nr 2129-1).

3. Zapoznanie się z Informacją o stanie mienia Gminy Lublin na dzień 31 grudnia
2023 roku (druk nr 2125-1).

4. Zapoznanie się ze Sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Lublin za 2023
rok (druk nr 2127-1).

5. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w Lublinie przy
ul. Grodzkiej 30 (druk nr 2131-1).

6. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w Lublinie przy
ul. Grodzkiej 30 (druk nr 2132-1).

7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania
Przemocy  Domowej  oraz  Ochrony  Osób  Doznających  Przemocy  Domowej
w Lublinie na lata 2024-2030 (druk nr 2149-1).

8.  Sprawozdanie  z  realizacji  w 2023 roku zadań w ramach Miejskiego Programu
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie
w Lublinie na lata 2021-2025 (druk nr 2126-1).

9. Sprawozdanie z realizacji zadań Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Lublinie
za 2023 rok (druk nr 2150-1).

10. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej (druk nr 2148-1).
11. Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji w VIII kadencji Rady Miasta
      Lublin.
12. Sprawy wniesione.

Realizacja porządku posiedzenia:

Ad 1.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2024
   rok (druk nr 2128-1).
       W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji poddała przedmiotowy projekt
uchwały pod głosowanie.
     Projekt  uchwały  został  zaopiniowany pozytywnie,  głosami:  6  „za”,  1  „przeciw”,

2 „wstrzymujące się”.
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Ad 2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1630/LV/2023 Rady Miasta Lublin
  z dnia 14 grudnia 2023 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin
  (druk nr 2129-1).

      W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji poddała przedmiotowy projekt
uchwały pod głosowanie.

     Projekt  uchwały  został  zaopiniowany pozytywnie,  głosami:  6  „za”,  1  „przeciw”,
2 „wstrzymujące się”.

Ad 3. Zapoznanie się z Informacją o stanie mienia Gminy Lublin na dzień 31 grudnia
   2023 roku (druk nr 2125-1).

        Nikt z członków Komisji nie zgłaszał pytań do powyższej Informacji wobec czego
przyjęto zapis, że Komisja zapoznała się z Informacją o stanie mienia Gminy Lublin na
dzień 31 grudnia 2023r.

Ad 4. Zapoznanie się ze Sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Lublin za 2023
   rok (druk nr 2127-1).

     Nikt z członków Komisji nie zgłaszał pytań do przedstawionego dokumentu wobec
czego  przyjęto  zapis,  że  Komisja  zapoznała  się  ze  Sprawozdaniem  z  wykonania
budżetu miasta Lublin za 2023 rok.

Ad 5. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w Lublinie
przy ul. Grodzkiej 30 (druk nr 2131-1).

        W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji poddała przedmiotowy projekt
uchwały pod głosowanie.

     Projekt  uchwały  został  zaopiniowany pozytywnie,  głosami:  5  „za”,  3  „przeciw”,
1 „wstrzymujący się”.

Ad 6. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w Lublinie
przy ul. Grodzkiej 30 (druk nr 2132-1).

        W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji poddała przedmiotowy projekt
uchwały pod głosowanie.

     Projekt  uchwały  został  zaopiniowany pozytywnie,  głosami:  5  „za”,  3  „przeciw”,
1 „wstrzymujący się”.

Ad 7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania
Przemocy  Domowej  oraz  Ochrony  Osób  Doznających  Przemocy  Domowej
w Lublinie na lata 2024-2030 (druk nr 2149-1).

         Projekt uchwały został poddany pod dyskusję. Radna Jadwiga Mach, nawiązując
do zmiany nazewnictwa przedstawionego w projekcie programu, stwierdziła, że jest to
dobra zmiana, gdyż są gospodarstwa domowe, które z definicji nie spełniają kryteriów
rodziny, a też dochodzi w tych domach do przemocy. Radna spytała czy na podstawie
konkretnych przepisów doszło zmiany nazwy programu.

        Zastępca Dyrektora Centrum Interwencji Kryzysowej w Lublinie Pan Adam
Mołdoch wyjaśnił, że w czerwcu weszła w życie nowelizacja ustawy o przeciwdziałaniu
przemocy domowej i już teraz posługujemy się terminologią „przemoc domowa”, a nie
„przemoc w rodzinie”. Istotna część zadań w ramach procedur „niebieskiej karty” jest
realizowana w środowiskach,  które nie  spełniają  ustawowego pojęcia  rodziny,  np.  w
związkach nieformalnych. Dlatego też ustawodawca uwzględnił ten stan rzeczy i doszło
do  zmiany  ustawy,  następnie  rozporządzenia,  regulującego  wzory  formularzy
i procedury  „niebieska  karta”,  a  następnie  przyjęcia  rządowego  programu
przeciwdziałania przemocy domowej, gdzie również jest użyte pojęcie przemocy
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   domowej, a nie przemocy w rodzinie. Pan Dyrektor wyjaśnił też, że przedłożone Radzie
Miasta  sprawozdanie  dotyczy  roku ubiegłego i  dlatego jest  w nim użyta  poprzednia
terminologia, zaś w programie przyjmowanym do realizacji w kolejnych latach jest użyta
już  aktualnie  obowiązująca  terminologia  i  termin  na  jaki  przyjmuje  się  program jest
zgodny z terminem rządowego programu.

       Radna Jadwiga  Mach pytała  ponadto  o  wyniki  kontroli  jaką  m.in.  w  Lublinie
przeprowadzała delegacja z Unii Europejskiej oraz o nazwę komisji, która dokonywała
tej oceny.  Pan Dyrektor A.Mołdoch w odpowiedzi poinformował, że chodzi zapewne
o komisję Grevio, która kontrolowała działalność zespołu interdyscyplinarnego do spraw
przeciwdziałania przemocy domowej, przede wszystkim w odniesieniu do przemocy ze
względu na płeć,  głównie przemocy wobec kobiet.  Jak wynikało z kontroli  realizacja
zadań związanych z przeciwdziałaniem przemocy w naszym mieście została oceniona
pozytywnie przez komisję Grevio. Wizyta komisji miała charakter jednorazowy i później
został sformułowany raport z kontroli.

            Radny Grzegorz Lubaś wyraził swoją opinię odnośnie proponowanego raportu
i stwierdził, że brakuje mu w tym projekcie, na wstępie gdzie jest definiowana przemoc
domowa i są wymienione rodzaje tej przemocy, uwzględnienia przemocy psychicznej.
Biorąc pod uwagę, że program dotyczy zapobiegania przemocy to dobrze by było aby w
przyszłości w raporcie poruszany był też problem przemocy wobec mężczyzn, nie tylko
wobec kobiet. Pozwalałoby to budować świadomość w społeczeństwie, że taka przemoc
może dotyczyć dwóch stron.

       Dyrektor  A.Mołdoch  poinformował,  że  przemoc wobec mężczyzn to  ok.  6  %
przypadków przemocy, ale profilaktyka przemocy ma oczywiście na celu zapobieganie
przemocy również wobec mężczyzn, nie tylko kobiet, dzieci i osób starszych i to jest w
raporcie zaznaczone. Co do przemocy psychicznej, która jest w tej chwili dominująca
jeżeli  chodzi  o procedury „niebieskiej  karty”  to jest  o niej  oczywiście też mowa przy
opisie przemocy domowej,  ale  jest  to  forma towarzysząca innym formom przemocy:
fizycznej,  ekonomicznej,  w postaci  zaniedbania czy zaniechania,  które w procedurze
występują  jako  samodzielne  formy  przemocy.  Być  może  w  kolejnych  dokumentach
trzeba będzie poświęcić jej więcej uwagi.

       Radna Jadwiga Mach wyraziła zdanie, że każda z form przemocy może występować
wspólnie  z  inną,  tak  jak  i  przemoc  psychiczna,  dlatego  też  radna  zaproponowała
przyjęcie wniosku o uzupełnienie programu o pojęcie i opis przemocy psychicznej, która
jest częstą formą przemocy domowej. Wniosek został poddany pod głosowanie.

      Komisja  przyjęła  jednogłośnie  –  7  osób  „za”  wniosek  do  Prezydenta  Miasta
o uzupełnienie  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  Domowej  oraz
Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Lublinie na lata 2024-2030 o pojęcie
i opis przemocy psychicznej.

        Poddany pod głosowanie projekt uchwały, wraz z przyjętym wnioskiem, został
zaopiniowany pozytywnie, głosami: 7 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Ad 8. Sprawozdanie z realizacji w 2023 roku zadań w ramach Miejskiego Programu
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie
w Lublinie na lata 2021-2025 (druk nr 2126-1).
     Nikt  z członków Komisji  nie zgłaszał pytań w sprawie dokumentu wobec czego
przyjęto zapis, że Komisja zapoznała się z przedłożonym Sprawozdaniem.

Ad  9.  Sprawozdanie  z  realizacji  zadań  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Rodzinie
w Lublinie za 2023 rok (druk nr 2150-1).

     Wobec  braku  dodatkowych  pytań  przyjęto  zapis,  iż  Komisja  zapoznała  się
z przedłożonym Sprawozdaniem.
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Ad 10. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej (druk nr 2148-1).
     Wobec  braku  dodatkowych  pytań  przyjęto  zapis,  iż  Komisja  zapoznała  się

z przedłożonym dokumentem.

Ad 11. Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji w VIII kadencji Rady Miasta
      Lublin.
          Do przedłożonego projektu sprawozdania z działalności komisji w VIII kadencji Rady

Miasta  Lublin  zgłoszono  poprawkę.  Radny  Zbigniew  Jurkowski zaproponował
dopisanie,  w  informacjach  dotyczących  pracy  członków  komisji  w  dodatkowych
komisjach,  informacji  o  pracy  radnego  Marcina  Bubicza  w  komisji  ds.  opiniowania
wniosków i typowania kandydatów do zawarcia umowy najmu lokali przeznaczonych na
pracownie twórców.

       Komisja jednogłośnie – 10 osób „za” przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji ds.
Rodziny w VIII kadencji RM Lublin, wraz ze zgłoszoną poprawką.

Ad 12. Sprawy wniesione.
      W ramach spraw wniesionych Przewodnicząca Komisji Monika Orzechowska po-
dziękowała wszystkim członkom komisji oraz pracownikom Urzędu Miasta i podległych
mu placówek za dobrą współpracę w trakcie całej mijającej kadencji Rady Miasta.
       Radny Grzegorz Lubaś również ze swej strony podziękował za możliwość pracy
w Komisji ds. Rodziny.

                 

          Na tym posiedzenie komisji zakończono.

    Protokołowała:
            /-/ Sylwia Bednarska
                                                                                                Przewodnicząca
                                                                                                      Komisji ds. Rodziny

                                                                                            /-/ Monika Orzechowska


